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MACROPROJECTE A MONTGAT 
La UB i Wavegarden plantegen 
un complex de surf de 48.500 
metres quadrats al poble pàg 15

UN DIA PER A LA HISTÒRIA
Un gol d’Iván Agudo dóna la 
victòria al CF Badalona en el 
primer partit al nou estadi pàg 21

Contra el racisme, 
ni un pas enrere

» Fàtima Taleb ha patit dos atacs racistes en una setmana
» “Albiol ha fomentat el discurs xenòfob”,  diu a Línia Nord

#TotsSomFàtima

@junqueras
Tot el meu suport i estima a
Fàtima Taleb. En una societat
justa i lliure no poden tenir
cabuda aquestes injustícies.

pàgs 3 i 4

@neusmunte
El silenci és còmplice. 
No podem callar davant 
el racisme, la xenofòbia, 
el masclisme o l'homofòbia.

@mariadolorsa
Moltes gràcies per totes les
mostres de suport pel #12O i
per #TotesSomFatima. Suport
compromès, massiu i plural.

@raulromeva
Per un país lliure de racisme 
i islamofòbia, un país de tots 
i per a tots. Ni un pas enrere.
#TotesSomFatima.

@ManuelaCarmena
Un abrazo y apoyo a la 
concejala Taleb. Reprobamos
la violencia xenófoba 
contra cualquier persona. 

@jcuixart
Tossudament units en 
la diversitat, ferms contra 
el racisme i el masclisme. 
Tot el suport a la Fàtima Taleb.

@AdaColau
Gràcies Fàtima per denunciar
públicament. Des de Barcelona
tot el suport. Ni masclisme ni
racisme, ni aquí ni enlloc!

@quimarrufat
Tot el suport a una de les
dones més valentes del país,
la regidora Fàtima Taleb de
Badalona. #TotesSomFatima.

@EnricJuliana
La meva solidaritat amb 
Fàtima Taleb. Badalona fou
laboratori lepenista i va saber
construir una altra majoria.
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El fet que a Badalona una dona
musulmana, que vesteix amb
vel i és independentista ocupi
un càrrec al govern municipal és
una novetat difícil d’assimilar
per la dreta més rància, i més en
una ciutat on el discurs xenòfob
va quallar durant el mandat
del PP, amb Xavier García Al-
biol al capdavant. Des d’ales-
hores, la regidora Fàtima Taleb
ha hagut de fer front a menys-
preus i desqualificacions cons-
tants. I la setmana passada va
decidir trencar el silenci, des-
prés de patir dues agressions ra-
cistes al carrer en pocs dies. 

La primera, quan un home
la va insultar i escopir. La se-
gona, quan una jove la va in-
sultar “de manera agressiva”, tal
com relata la regidora en l’escrit

publicat aquest dilluns al seu
compte personal de Facebook.
Taleb detalla que familiars de
l'agressora i diversos vianants es
van unir a la vexació. “Pensaven
que tenien el dret a insultar-me
i jo el deure de callar, simple-
ment per ser diferent i musul-
mana”, denuncia ara.

I és que, lluny d’arronsar-se,
Taleb ha fet front a les agres-
sions i ha alçat la veu contra el
racisme. Assegura que el seu no
és un cas aïllat i defensa que
molts veïns pateixen cada dia
actituds racistes i xenòfobes, de
les quals Taleb en responsabi-
litza el regidor del PP i exalcal-
de Albiol. “Es va dedicar durant
el seu mandat a sembrar l'odi i
a dividir la ciutadania, vinculant
els problemes com la pobresa,
l'atur i la falta de seguretat a l'a-
rribada de persones de proce-
dència estrangera”, argumenta.
“Fins i tot, vinculant el terro-
risme amb l'Islam”, recorda la

regidora de Guanyem Badalo-
na en Comú.

ALBIOL I LA “INCOMPETÈNCIA”
De fet, la resposta d’Albiol no es
va fer esperar. Poc després de la
denúncia pública de Taleb, l’e-
xalcalde va passar a l’atac con-
tra ella i el govern. “No accep-
tarem que se'ns assenyali com a
culpables per episodis de racis-
me, és mesquí per part del go-
vern”, va afirmar.“Que una re-
gidora musulmana m'acusi per-
què es fiquen amb ella al carrer
és una bona excusa per tapar la
seva incompetència”, va dir di-
lluns a Twitter, mentre que l’en-
demà acusava Taleb de treure
“rèdit polític” de les agressions. 

Unes declaracions que evi-
dencien que la lluita contra el ra-
cisme a Badalona ha de conti-
nuar. Almenys, fins que es cri-
tiqui la regidora Taleb per la seva
gestió pública i no per ser dona,
musulmana o portar vel.

No podem callar
» La regidora de Guanyem Badalona, Fàtima Taleb, ha estat víctima de dos atacs racistes en una setmana
» La denúncia pública de Taleb i la reacció fora de lloc d’Albiol han omplert la xarxa de missatges de suport

Andreu Merino
BADALONA

SUPORT4La Generalitat farà
d’acusació particular contra els
agressors de Taleb si s’obren di-
ligències judicials. “Estarem amb
tu, com a acusació particular”, ha
assegurat la consellera d’Afers So-
cials, Dolors Bassa. Per la seva
banda, l’Ajuntament no seguirà el
mateix camí, després que el Ple
votés dimarts en contra d’una
proposta del govern que pretenia
donar poders a Sabater per deci-
dir fer o no d’acusació particular
en casos de violència masclista o
racista. Un debat que va substi-
tuir l’inicialment previst: pre-
sentar-se com a acusació als ca-
sos denunciats per Taleb.

A nivell nacional, SOS Racis-
me es planteja denunciar Albiol al
considerar que les declaracions

del líder del PP català són una for-
ma de “justificar l’agressió”. En
canvi, Albiol amenaça de de-
mandar l’Ajuntament per “acu-
sacions falses” de xenofòbia con-
tra els veïns. Un camí que també
podria seguir una de les pre-
sumptes agressores de Taleb,
que l’acusa de mentir. 

En altres termes, Catalunya Sí
que es Pot ha demanat al Parla-
ment que reprovi els “comporta-
ments racistes”d’Albiol. La CUP
s’hi ha sumat i ja ha qualificat Al-
biol com el “Trump de Badalona”.
Els anticapitalistes han anunciat
que proposaran una llei integral
contra totes les formes d’odi.

Llegeix l’entrevista a Taleb 
a la pàgina següent

La Generalitat farà d’acusació
particular, l’Ajuntament no

@JosepTellez
És la dona més valenta que
conec. Podem estar orgulloses
de tenir-la com a referent.
#TotesSomFatima.

@oriolllado
Dignitat. Tot el suport 
a la Fàtima, valuosa veu en 
el govern de transformació a
#Badalona. #TotsSomFatima.

@ferranfalco
Els atacs racistes em fan fàstic.
El racisme, però, no és culpa 
ni a causa d'una sola persona.
#TotesSomFatima.

@EnLopes
En la lluita contra la xenofòbia 
i el masclisme sempre estarem
al mateix costat de la barricada.
Tot el meu suport Fàtima!

@laiasabater
Tot el suport a la regidora
Fàtima Taleb. Valenta, 
exemple, altaveu. 
#TotesSomFatima.

@fduranv
El feixisme ens vol atemorits,
callats, aïllats. I la nostra 
resposta és col·lectiva,
solidària, de futur. Guanyarem.

@ForcadellCarme
Repugnants els atacs a Fàtima
Taleb pel fet de ser dona i
musulmana. Aturem qualsevol
forma de discriminació!

@Pablo_Iglesias_
La concejala Fatima Taleb de
#Badalona ha recibido ataques
recientemente por ser mujer y
musulmana. ¡Todo el apoyo!

@XavierDomenechs 
Intolerables els atacs masclistes
i islamòfobs a la regidora de
@GuanyemBDN Fàtima Taleb.
Tota la meva solidaritat.

#TotesSomFàtima

En Portada
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Entrevista

Per què ha decidit denunciar
públicament les dues agres-
sions que va patir la set-

mana passada?
Fa un any i mig que pateixo insults
i amenaces, i això va en augment
tant a les xarxes socials com al ca-
rrer. Ja havia presentat denúncies
per amenaces al Facebook, però les
agressions de la setmana passada
van ser el detonant. Hi ha veïns de
col·lectius minoritaris que també
han patit atacs i no diuen res per por.
Per això he decidit fer-ho públic, i
també perquè no he rebut respos-
ta de la justícia per les meves de-
núncies anteriors.

Abans de ser regidora també ha-
via patit agressions?
Sí, però no d’aquesta magnitud.
Les agressions han augmentat des
que estic al govern perquè sóc una
membre representativa d’un col·lec-
tiu minoritari.

Si, com deia, hi ha veïns que pa-
teixen habitualment atacs pel seu

color de pell, Badalona té un pro-
blema amb el racisme.
Efectivament, són molts els veïns
que pateixen la xenofòbia. No no-
més els magrebins, sinó també els
gitanos o els membres de la comu-
nitat evangèlica. Tenim un proble-
ma, però no només a Badalona,
sinó també a Catalunya, a l’estat es-
panyol i al món. No estic dient que
la ciutat sigui racista, sinó que hi ha
actituds xenòfobes. El motiu és ha-

ver viscut quatre anys de polítiques
d’un partit que va dedicar el seu
mandat a fomentar el racisme i in-
citar a l’odi.

El discurs xenòfob de Xavier Gar-
cia Albiol, doncs, ha aconseguit
quallar entre els veïns?
Sí. Si tu aprofites la crisi per vincular
problemes com l’atur o la pobresa

amb l’arribada de persones estran-
geres... És més, si vincules el terro-
risme amb l’Islam, al final aconse-
gueixes que la gent tingui por. Tot
plegat, mentre no resols els pro-
blemes com cal, impulsant políti-
ques socials des del govern.

En la seva carta pública de de-
núncia, vostè assenyalava Albiol
com a principal responsable del
foment de la xenofòbia. És l’únic?
És evident que és responsable per-
què ha fomentat aquest discurs du-
rant quatre anys, al mateix temps
que no hi havia una política muni-
cipal clara sobre inclusió social o
convivència.

Ha tingut l’oportunitat de parlar
de tot això amb Albiol?
No he parlat amb ell. No hem tingut
cap trobada.

D’altra banda, què està fent l’e-
xecutiu de Dolors Sabater per
lluitar contra el racisme?
Amb Barcelona i altres municipis es-
tem estudiant la possibilitat de cre-
ar una oficina antidiscriminacions.
Atendria discriminacions de tot tipus,
ja sigui per motius de raça, gènere
o cultura. A més, des de l’Ajuntament

volem garantir espais de trobada i
diàleg entre els veïns. Jo necessito
parlar amb aquestes persones.

Amb aquelles que tenen un dis-
curs racista?
Sí, és clar, jo no les vull enviar al ca-
labós. Hi ha molta gent que l’únic
que sap és allò que veu a la televi-
sió. Si no fomentem el diàleg i la co-
neixença entre veïns, no aconse-
guirem tombar les barreres. Si no co-
neixes l’altre, estàs ple de prejudicis
i estereotips.

Sigui com sigui, és una evidència
que la classe treballadora de Ba-
dalona i d’arreu vota partits po-
lítics amb un marcat discurs xe-
nòfob, en comptes de donar su-
port a formacions com Guanyem
Badalona en Comú. Això denota

que des de l’esquerra alguna cosa
no s’està fent bé?
Evidentment, tenim molta feina per
fer. Però primer de tot cal reconèixer
que tenim un problema i que hem
de buscar-hi solucions. Si no reco-
neixem el que està passant, només
aconseguirem tapar-ho.

Per acabar, m’agradaria fer-li una
pregunta més personal. Vostè va
arribar al barri de la Pau de Ba-
dalona el 1998 procedent del
Marroc. A la Badalona actual hi ha
més racisme i xenofòbia que a la
ciutat on va aterrar ara fa dinou
anys?
Jo estimo Badalona perquè és la
meva ciutat, encara que alguns em
vulguin de tornada al Marroc. Bada-
lona és i seguirà sent una ciutat aco-
llidora. Ningú pot dir el contrari.

“El PP va dedicar el seu 
mandat a fomentar el
racisme i incitar a l’odi”

“Badalona és 

i seguirà sent 

acollidora. Ningú

pot dir el contrari”

Perfil | Mediadora i regidora
Fàtima Taleb va néixer el 1976 al Marroc. El 1998 va arribar al barri de la Pau de Badalona i des

d’aleshores ha pres part en diferents iniciatives socials i polítiques de la ciutat, com Guanyem Bada-
lona en Comú. Des de l’inici del mandat de Dolors Sabater, aquesta llicenciada en lletres modernes

exerceix de regidora de Participació, així com de coordinadora del districte 6, al sud de la ciutat.

Fàtima Taleb / Regidora de Participació de Badalona

Després d’haver patit dues agressions racistes en una setmana, Fàtima Taleb atén
Línia Nord per parlar més reposadament sobre els motius que l’han portat a fer 
públics els atacs. Taleb assenyala Xavier García Albiol com a responsable de les 

actituds racistes als carrers, alhora que reivindica Badalona com a ciutat acollidora. 

Andreu Merino
BADALONA
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Actualitat a la xarxa

#SíAlsPressupostos

@jorditurull: Ho sento per tots aquells
que, criticant els pressupostos, en realitat
el que no volien era el referèndum. Tin-
drem pressupostos i referèndum! 

per Jordi Lleal 

Els senyors García Albiol i En-
ric Millo estan adquirint un
protagonisme exacerbat als
mitjans de comunicació i fò-
rums polítics. Sembla que han
entrat en una competició per
veure qui la diu més grossa per
tal de castigar els catalanets re-
bels i adoctrinats en les seves
il·legals dèries independentis-
tes. Aquesta parella d’impre-
sentables no els podem pren-
dre seriosament, no s’ha de
perdre ni un segon en intentar
replicar els seus acudits –que
no arguments– amb raona-
ments seriosos i ben fona-
mentats, és perdre el temps. 

En Tip i Coll, almenys, eren
dos còmics que a l’època del
franquisme jugaven amb els
entesos sense dir-ho, amb una
subliminar autocensura, i feien
riure dient al final dels seus es-
quetxos la frase “La pròxima
semana hablaremos del go-
bierno”, cosa que no feien mai.

En un esquetx surrealista, en
Tip actuava fent veure de com
omplir un got amb un gerro
d’aigua, en Coll ho explicava i
en Tip ho anava traduint a un
idioma, que suposadament era
el francès. Semblava un es-
quetx dels germans Marx. 

Ara ens imaginem l’Enric
Millo amb jaqué i barret bom-
bí explicant com buidar el ger-
ro de la independència a una ai-
güera i en García Albiol amb ja-
qué i barret de copa, traduint
amb la seva parla “particular” al
català, el que explica el seu
company: “Teng un jerro mij
ple d’independènzia, l’emboco
a l’aigera, cau tot el seu pudent
continguz i es queda buiz i la
maleïda independenzia avall
cap a la claveguera” Ja! “La pró-
sima semana entabanaremus al
gobiernu”. Tots dos actuen en
una vertadera apologia de la ba-
janada, que superen els límits
del ridícul més estrepitós. Adéu! 

Un diari participatiu

#TotesSomFatima

@miravent: La regidora de Badalona Fà-
tima Taleb ha estat atacada per ser dona i
musulmana. Racisme i islamofòbia fora
dels nostres barris! #TotesSomFatima.

#HiTornen

@ElOtro10Hn: Ni el muro de Donald
Trump será tan largo como los metros
de gol que se comió el linier del Betis-
Barça.

4Albiol i Millo
Un diari plural

Ara que a Badalona es parla i tot-
hom es queixa que no tenim
definit el model de la ciutat que
volem i, a més a més, podríem
dir que hi ha voluntat de parti-
cipació per definir el futur de la
nostra ciutat per part dels mo-
viments socials com també hi ha
el compromís polític del nostre
Govern local de millorar els ca-
nals de participació, és bo re-
cordar l’origen de les normes ur-
banístiques vigents. 

El Pla General Metropolità
(PGM) vigent es va aprovar 
l’any 1976. És a dir, fa 41 anys.
Aquell Pla, com qualsevol altra
planificació urbanística, consi-
derava que no seria bo allargar la
seva vigència més de 15 anys. De
fet, la Ley del Suelo, de 1956, fi-
xava una duració màxima de 15
anys per a tota classe de plans ge-
nerals d’ordenació territorial.

Aquest PGM va ser aprovat
després de més de 20 anys de va-
lidesa del Plan Comarcal de Bar-
celona de l’any 1953.

Els objectius especuladors i
depredadors d’aquests plans
queda palès en moltes de les
nostres ciutats i, a més, contí-
nuament es veien modificats per
la pressió dels promotors im-
mobiliaris que, amb la complici-
tat dels ajuntaments i a través de
plans parcials (PERI), ho modi-
ficaven a capritx i conveniència
i adaptaven a les seves estratègies
especulatives les qualificacions
dels terrenys. No podem oblidar
l’increment de la demanda d’ha-
bitatge d’aquells anys.

És curiós veure que el Pla Co-
marcal de l’any 1953 es va revi-
sar precisament per:

-L’abús dels plans parcials.

-Les actuacions municipals
que insaciablement multiplica-
ven el sostre edificable en els seus
municipis a proposta dels espe-
culadors.

-La manca de cap tipus d’or-
denació i planificació raonable.

-L’increment de la immigra-
ció que fomentava els assenta-
ments clandestins.

Era evident i necessari con-
trolar aquest desgavell urbanís-
tic i no precisament per acabar
amb l’especulació, sinó per aten-
dre les demandes d’una població
que començava a sortir de la llar-
ga nit i volia millorar les seves
condicions de vida.

La Comissió  d’Urbanisme de
Barcelona i la seva comarca,
pressionada des de molts sectors,
es va veure obligada a revisar el
Pla del 1953 i després de nom-
brosos estudis va aprovar el nou
Pla el 29 de març de 1974.

Entre altres objectius, la re-
visió proposava la participació de
les entitats locals, provincials i
metropolitana. També defensa-
va que les entitats ciutadanes re-
presentatives, sensibles i  pre-
ocupades pel caos urbanístic,
haurien de ser consultades abans
de l’aprovació definitiva.

No toca ara parlar de les di-
ficultats per aconseguir ser es-
coltats, de les moltes protestes
dels moviments veïnals o de les
lluites per aconseguir zones ver-
des, equipaments i serveis. 

Ara bé,  tot això sí que val per
justificar la necessitat de revisar
i actualitzar un Pla ja caducat i
substancialment modificat en
contra dels interessos de la ma-
joria social i a favor dels inte-
ressos dels especuladors i de-
predadors del territori.

Si més no, cal evitar els fets
consumats i que una manca de
planificació general faci oblidar
els equipaments i els serveis ne-
cessaris per fer de Badalona una
ciutat vertebrada i amb una
completa i variada oferta d’e-
quipaments de tot tipus. I això
vol dir que a Badalona ens hem
de posar a treballar per decidir la
ciutat que volem.

No volem ni podem deixar
que per interessos partidistes la
nostra ciutat continuï amb la
seva constant improvisació i que
ara, en ple segle XXI, el negoci
privat s’anteposi als drets de les
persones. Hem d’evitar que l’es-
peculació i la depredació del
nostre escàs territori sigui l’ob-
jectiu prioritari.

Per això també la ciutadania
hem de dir com volem que sigui
la ciutat. Això significa que és ne-
cessari obrir i generar un debat
ciutadà sobre el model de ciutat
que volem. Recuperar la il·lusió
i la participació són objectius ir-
renunciables per aconseguir la
complicitat dels moviments so-
cials i de la societat civil i decidir
col·lectivament com volem que
sigui la nostra estimada ciutat.

Hem d’evitar que 

l’especulació i la 

depredació del nostre

escàs territori sigui

objectiu prioritari

per Pedro Jesús Fernández  

4La Badalona que volem
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Un diari obert

Jaume Sisa ha estat entrevistat darre-
rament i les ha deixades anar en matè-
ria política. Tòtem indiscutible de la
cultura catalana, no es pronuncia ni a fa-
vor ni en contra d’una Catalunya inde-
pendent, perquè no la veu (o no vol veu-
re-la) possible: els catalans, sosté, som
porucs, il·lusos i còmodes i una gesta d’ai-
tal magnitud només es guanya amb
una guerra o una revolució. 

No serà el cas, preferim anar a vo-
tar civilitzadament. En els darrers 25
anys hi ha hagut 13 referèndums d’in-
dependència al món i només ha gua-
nyat el no a Puerto Rico, Quebec i Es-
còcia. Et queixes que “ningú ens diu
què ens costarà la independència”,
però calles sobre el que ens costa des
de fa dècades formar part d’Espanya
(16.000 milions de dèficit anual que els
necessitem per combatre les desigu-
altats, construir hospitals i escoles,
millorar les infraestructures, etcètera). 

Dues coses tens clares: que la inde-
pendència és impossible i que estem con-
demnats a ser “catalans emprenyats” in
saecula saeculorum. És clar, ets anar-
quista, no votes, cap partit et fa al pes i
és comprensible. També era anarquista,
poeta i obrer, Joan Salvat-Papasseit i va
fer de la lluita el seu principal argument. 

Expliques que a ta mare la van ob-
ligar a fregar el terra amb una senyera
esquinçada per haver parlat català.
Saps que continuem igual i que la me-
mòria no ha estat reparada. Però, és clar,
no ho remenem més perquè “no podem
viure sempre amb rancúnia”, no fos cas
que l’amo s’emprenyi. En definitiva, o
pateixes la síndrome d’Estocolm (tras-
torn en què un segrestat desenvolupa
una relació de complicitat amb el seu se-
grestador) o no tens la valentia de de-
clarar-te contrari a la independència. Se-
gur que a Espanya t’aplaudirien més
que no ho van fer als anys 80.

per Salvi Pardàs per Antoni Moliné

Em plau respondre a la carta que
@Modernetdemerda va escriure en
el darrer número d’aquesta publicació,
on parlava sobre una polèmica a Twit-
ter que va protagonitzar el diputat de
Catalunya Sí Que Es Pot, Lluís Rabell. 

No tinc res en contra del Sr. Rabell,
encara que el seu nom autèntic sigui
Lluís Franco Rabell, omissió que deu
tenir a veure amb una operació de
màrqueting. Li confesso que fins que
aparegué per la pantalla petita com un
dels líders dels, ara, ‘Comuns’, desco-
neixia, per complet, qui era i a què es
dedicava, a banda del taller mecànic
que va tancar anys enrere. Per tant,
tots els elogis que vostè li dedica su-
poso que deuen ser merescuts. No té
res d’estrany que els líders veïnals són
uns perfectes desconeguts per a la gran
majoria de ciutadans dels barris on
pertanyen. Cosa que no hauria de
passar però, malauradament, passa.

Ara bé, el que no m’agrada gens ni
mica del senyor Rabell rau en la seva
indefinició respecte del procés que
ens ha de dur a un referèndum, en
principi, pactat amb l’Estat, postura
que dóna a entendre que vol aconten-
tar tothom i això no és gens bo, atès
que, sembla ser, segueix el mateix
camí dels ara quasi desapareguts, di-
fuminats entre els ‘Comuns’, Joan
Herrera i Dolors Camats que mai es
van comprometre amb  res. O almenys
aquesta és la sensació que ens donaren.

I, per acabar-ho d’adobar, el Sr. Xa-
vier Domènech també s’hi ha afegit de-
clarant, un dia, que està per defensar
el referèndum i, l’endemà, que prefe-
riria anar a unes eleccions. 

Qui els entengui, que els compri.
Servidor, si les coses no donen un
tomb, i ho dic sincerament, que no
em busquin dins dels ‘Comuns’, que
no m’hi trobaran.   

4Jaume Sisa i la independència 4Indefinició amb el procés

#12OctubreBadalona

@agnesrotger: Després de saber que els
regidors de Badalona que vam treballar el
12-O ja no estem investigats, només puc
dir una cosa: seguim! #NouPaís.

#SantakoBlues

@scgramenet: Aquest diumenge a les
20h a l'Isalba Café (Sant Jeroni, 33) ar-
renca el quart Festival de Blues de 
#SantaColoma.

#StopCrematoriSAB

@pnavarron1: Comencem la novena
cassolada a la porta de l'Ajuntament. No
pararem! Només lluitant tenim futur!
#StopCrematoriSAB.

La comarca online
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La justícia ha arxivat la denúncia
presentada pel PP contra sis regi-
dors del govern municipal per un
delicte de presumpta desobe-
diència, després d’haver obert les
portes del Viver el 12 d’octubre.
Una ordre judicial impedia que les
dependències municipals obrissin
el dia de la Hispanitat, després que
una altra denúncia del PP ho sol·li-
cités cautelarment. Finalment, els
regidors Oriol Lladó, Jose Téllez,
Fàtima Taleb, Francesc Duran,
Laia Sabater i Agnès Rotger van
obrir les portes del Viver. Tot i això,
els càrrecs electes van ser els únics
que van entrar a l’equipament,
mentre que no es va permetre
l’entrada als treballadors. Aquest
és un dels fonaments a través dels
quals el jutge justifica l’arxiva-
ment. “No va haver-hi desobe-
diència perquè no va haver-hi cap
actuació administrativa”, diu.

SENSE CÀMERES DE SEGURETAT
En les seves explicacions, el jutge
recull les converses que els sis re-
gidors van mantenir amb diversos
ciutadans, que van acudir al Viver
per fer tràmits administratius.
Tot i així, al registre de l’Ajunta-
ment no consta que aquell dia es
realitzés cap gestió, ja que totes les
sol·licituds que van rebre els regi-
dors van ser registrades l’endemà.

D’altra banda, la interlocutò-
ria assegura que no ha pogut te-
nir accés a les gravacions de les
càmeres de seguretat de la re-
cepció del Viver i afegeix que, se-
gons explica la Guàrdia Urbana,

aquestes no funcionen des del
2012. Així doncs, el tribunal ha
hagut de basar les seves conclu-
sions en els testimonis dels agents
de la policia local que aquell dia
eren al Viver. Unes declaracions
que han ratificat que cap treba-
llador va entrar-hi. 

De fet, l’auto recull que van ser
els mateixos regidors qui van im-
pedir als funcionaris accedir al Vi-
ver, tant el mateix dia 12 de forma
presencial com anteriorment, a
través d’un correu electrònic enviat
a la plantilla municipal.

“ESCENIFICACIÓ”
Més enllà de l’atenció als veïns, el
més comentat d’aquell dia va ser
l’estripada de la interlocutòria ju-
dicial que prohibia el normal des-
envolupament de les dependències
municipal, a càrrec del tercer tinent
d’alcaldia, Jose Téllez. “Per des-
agradable i mal educat que pugui
semblar estripar una resolució ju-
dicial, és una conducta irrellevant
emparada en la llibertat d’expres-
sió”, reflecteix el jutjat. 

Dit d’una altra manera, asse-
gura que no es va produir des-
obediència i els fets es van limitar
a una escenificació, en què els re-
gidors feien creure que desobeïen.
“El dret penal no castiga les per-
formances”, conclou. Per la seva

banda, el primer tinent d’alcaldia,
Oriol Lladó, celebra el sobreseï-
ment i considera que no van ser els
sis regidors qui van iniciar l’esce-
nificació. “La performance la va co-
mençar el PP i els seus actors se-
cundaris: la fiscalia i l’advocacia de
l’estat”, diu en declaracions a Lí-
nia Nord.

LA FISCALIA RECORRE
D’altra banda, en la resolució de
sobreseïment de la causa, el jutge
explica que durant tot el procés
d’investigació ningú ha iniciat cap
acció penal contra els regidors.
“Per molt ressò mediàtic que ha-
gin tingut els fets”, aclareix.

En aquest sentit, el tribunal
també critica el comportament
del PP, l’advocat de l’estat i la fis-
calia durant aquests mesos a
causa de la seva inactivitat. En el
cas del ministeri fiscal, assenya-
la que no  s’ha manifestat respecte
de la causa fins que el jutjat ha de-
manat l’arxivament. Immediata-
ment després de l’anunci de so-
breseïment, la fiscalia va pre-
sentar un recurs contra l’arxiva-
ment del cas.

Així doncs, es tanca -almenys
en la via judicial- la pitjor crisi que
ha patit el govern de Dolors Sa-
bater, que acabarà sense conse-
qüències jurídiques per a ningú.

La imatge de l’estripada de Téllez que ha quedat per la memòria. Foto: Arxiu

Arxiven la causa del 12-O:  “El dret
no castiga les performances”
» El TSJC considera que els regidors no van cometre cap delicte

» La fiscalia recorre l’arxivament, tot i que el jutge critica la seva postura

Els contractes de neteja d’espais
verds tindran clàusules socials

CONTRACTACIÓ4L’Ajuntament
ha iniciat el procés per introduir
criteris socials en la licitació dels
contractes de neteja i manteni-
ment dels espais verds de la ciutat.
Els canvis, entre altres aspectes, fa-
ran que el consistori valori positi-
vament que les empreses que op-
tin al contracte promoguin l’ocu-
pació per a persones amb dificul-
tats d’accés al mercat laboral.

El primer procés sotmès a
aquestes clàusules serà la con-
tractació de l’empresa que s’en-
carregui de la neteja i el mante-
niment del Parc de Montigalà, del
Parc G5, de les zones verdes de

l’antic escorxador al barri de la Sa-
lut i del manteniment de la plaça
Pompeu Fabra.

En el plec de condicions es tin-
drà en compte que l’empresa ad-
judicatària reservi contractes per
a persones amb diversitat fun-
cional, en risc d’exclusió social o
amb serioses dificultats per ac-
cedir al mercat laboral. D’altra
banda, s’exigirà a les empreses un
compromís de compliment de
les obligacions fiscals i de paga-
ment de salaris dignes. La vo-
luntat del govern és que aquestes
clàusules s’incorporin al funcio-
nament habitual de l’Ajuntament.

Vuit afectats per un incendi 
a l’avinguda Alfons XII

SUCCESSOS4Vuit veïns van re-
sultar afectats lleument per un
incendi declarat diumenge a la
nit al número 736 de l’avinguda
Alfons XII, segons han informat
els Bombers de la Generalitat.

Els bombers van rebre l’avís
quan faltaven pocs minuts per la
mitjanit i sis dotacions es van
desplaçar fins a l’habitatge afec-
tat. Allà, es van atendre vuit
persones, de les quals dues van
ser donades d’alta al moment,
quatre van ser traslladades a
l’Hospital de l’Esperit Sant i
dues més a l’Hospital dels Ger-

mans Trias i Pujol. Totes te-
nien afectacions greus, provo-
cades per la inhalació de fum i
atacs d’angoixa.

Més enllà de les conseqüèn-
cies personals, el foc va cremar
la sala d’estar del primer pis de
l’edifici de cinc plantes de l’a-
vinguda Alfons XII. D’altra ban-
da, les flames també van afectar
la façana, ja que les flames del
primer pis van sortir a l’exterior
a través de les finestres de l’im-
moble. Per ara, les causes que
van provocar l’incendi encara
no han transcendit.

Pressupostos | Sessions d’audiència pública
El Centre Cívic Dalt la Vila va acollir ahir la primera sessió d’audiència pública que el 

govern municipal farà en diversos punts de la ciutat per presentar la seva proposta de
pressupost municipal, així com el Pla d’Actuació per aquest mandat. Avui se celebra la

segona sessió a la seu del districte 5, a les set de la tarda a l’avinguda Alfons XIII, 114.

Andreu Merino
BADALONA
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Marina Badalona encara 
un nou front judicial

TRIBUNALS4L’empresa pública
Marina Badalona torna a ser pro-
tagonista per presumptes irregu-
laritats en la seva gestió del 2005
al 2011. Tal com han recollit di-
versos mitjans, la Sindicatura de
Comptes ha presentat a la fiscalia
un informe en què s’hi descriuen
fets que podrien ser “perseguits ad-
ministrativament i judicialment”. 

L’informe posa l’accent en la
venda d’un solar vinculat al Pla Es-
pecial del Port. La transacció
s’hauria produït per un preu molt
per sota del valor de mercat i
posteriorment s’hauria revalorat
en benefici d’un tercer. La Sindi-
catura de Comptes també acusa
l’empresa d’irregularitats en l’ad-
judicació directa de contractes.

En aquest sentit, la justícia va
iniciar setmanes enrere una altra
investigació per presumptes irre-
gularitats en contractes firmats
amb el grup Fomento de Cons-
trucciones y Contratas (FCC) per
presumpta adjudicació fraudu-
lenta de contractes. En l’informe,
la sindicatura assenyala que el
conseller delegat tenia prou poder
per dur a terme les operacions in-
vestigades sense que aquestes es-
tiguessin sotmeses al control per-
tinent del Consell d’Administració
de l’empresa pública. 

A més, alguns dels punts in-
vestigats per la Sindicatura de
Comptes ja apareixen al sumari del
cas Pretòria, el judici del qual co-
mençarà el pròxim mes de març.

URBANISME4Les cases del Bosc
d’en Vilaró aniran tard o d’hora a
terra. Aquesta és la voluntat dels
Ajuntaments de Montcada i Rei-
xac i Badalona, els dos municipis
en els quals s’estén aquesta urba-
nització, que es va començar a
construir als anys 60 i que s’ubi-
ca en terrenys forestals. Precisa-
ment, aquest és el motiu pel qual
els habitatges són il·legals i la in-
tenció de l’Àrea Metropolitana de
Barcelona (AMB) és reforestar
aquesta part de la Serralada de
Marina i enderrocar les cases.

Ara, però, hi viuen gairebé un
miler de persones repartides en
206 habitatges, que no volen
abandonar els terrenys. “Pa-
guem impostos i tenim tots els
subministraments necessaris”,
indica la representant dels veïns,
Caridad Jiménez. “Ens sentim
com okupes a les nostres pròpies
cases”, afegeix. 

EXPROPIAR I ENDERROCAR
Tot i les reclamacions dels veïns,
les administracions argumenten
que la llei urbanística no fa pos-
sible que les cases es puguin que-
dar allà. En aquest sentit, per evi-
tar l’enderroc immediat, l’AMB
ha elaborat un pla que preveu una
doble sortida per als veïns. Per
una banda, expropiar aquells ha-

bitatges situats sota torres d’alta
tensió, amb danys estructurals o
en runes, mentre que ofereix a la
resta la possibilitat de fer ús de les
seves cases durant 35 o 40 anys
si després cedeixen els seus te-
rrenys als Ajuntaments de Mont-
cada o Badalona. “Entenem que
aquest temps és suficient perquè
puguin buscar alternatives”, de-
fensa el regidor d’Urbanisme de
Badalona, Oriol Lladó.

Així doncs, Badalona consi-
dera que el pla metropolità és la
millor solució i seguirà el mateix
camí que Montcada. 

El municipi veí ja va aprovar
inicialment el pla al Ple de juliol,
i els veïns del Bosc d’en Vilaró ja
han presentat al·legacions.

A Badalona, els residents de la
urbanització han trobat en el PP
i Ciutadans dos aliats en la defensa
dels seus interessos. Les dues
formacions van presentar dimarts
al Ple una moció en què dema-
naven una solució que permetés
als veïns continuar als seus habi-
tatges. La proposta va ser apro-
vada amb els vots de les dues for-
macions, CiU i el PSC. Els grups
de govern hi van votar en contra.

Oriol Lladó va exposar al Ple de dimarts la posició del govern. Foto: ERC

Badalona també vol acabar amb
les cases del Bosc d’en Vilaró
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El Premi d’Honor del Filmets
també guanya el Premi Gaudí
GUARDÓ4El Premi d’Honor Fil-
mets 2016 ha representat pel ci-
neasta Juanjo Giménez l’inici d’un
camí d’èxits que pot culminar
amb un Òscar el pròxim 26 de fe-
brer a Los Angeles.

El seu curtmetratge Timecode,
que explica la història d’amor en-
tre dos vigilants d’un aparcament,
va guanyar diumenge el Premi
Gaudí a millor curt, que  es va po-
der veure a la Secció Oficial de la

42a edició del Filmets, celebrada
del 21 al 30 d’octubre passat.

Després del premi badaloní, el
Gaudí i també la Palma d’Or al fes-
tival de Cannes, Giménez encara
amb confiança la seva cita amb els
Òscars. A banda de Timecode,
l’acadèmia també ha nominat a
millor curt Ennemis Intérieurs,
guanyadora de la Venus de Bada-
lona a millor pel·lícula l’any pas-
sat i dirigida per Sélim Azzazi.

‘Una altra pel·lícula’: la crítica
a Hollywood aterra al Zorrilla
TEATRE4Coincidint amb el
compte enrere per l’entrega dels
Òscars a les millors pel·lícules
del 2016, demà Badalona serà
Hollywood durant una estona.
Mireia Aixalà, Julio Manrique i
David Selvas porten al Teatre Zo-
rrilla Una altra pel·lícula, una
obra escrita per David Mamet i
traduïda pel mateix Manrique i
Cristina Genebat, que critica de
forma mordaç la indústria cine-
matogràfica americana.

El punt de partida del mun-
tatge és l’aparició de la Karen
(Aixalà), que comença a treballar
com a secretària a la productora
dirigida per Bob Gould (Selvas).
Quan Gould rep una proposta

del seu vell amic Charlie Fox
(Manrique) els dos fan volar co-
loms sobre la muntanya de diners
que una pel·lícula d’acció els farà
guanyar. Karen, però, planteja si
no seria millor produir una altra
pel·lícula basada en una novel·la
que parla sobre la por i que nin-
gú s’ha pres seriosament des que
va arribar a la productora.

Mamet planteja un text per
debatre quina ha de ser la funció
del cinema en la nostra societat.
Ha de servir només fer diners o
també per fer reflexionar l’espec-
tador i provocar canvis socials?

Sens dubte, el preàmbul dels
Òscars és el millor moment per
posar la qüestió sobre la taula.

OBRES4Els efectes del tempo-
ral del 21 de gener encara són
ben visibles al litoral del Barce-
lonès Nord, especialment a Ba-
dalona. D’una banda, l’Ajunta-
ment destinarà 325.000 euros
per rehabilitar integralment el
pont del Petroli. Les parts més
afectades de l’estructura són la
barana d’acer inoxidable i la
plataforma final del pont, on
han estat danyades bona part de
les bigues de fusta que suporten
el paviment i no es podran re-
cuperar. Aquest és el balanç de
l’informe preliminar encarregat
pel consistori, que també as-
senyala afectacions a la passa-
rel·la. De fet, aquesta part del
pont va ser desplaçada lleuge-
rament pel vent i les onades, que
van arribar als vuit metres.

Un cop conegudes les dades
de l’informe preliminar, es farà
el peritatge i la valoració de
danys i posteriorment es farà
l’encàrrec del projecte executiu
de reparació i rehabilitació. Per
poder pagar els 325.000 euros
necessaris, l’Ajuntament ha ha-
bilitat una partida pressupostà-
ria extraordinària, aprovada ahir
al Ple municipal.

Les parts del pont que, des-
prés de la primera avaluació, es
creu que no s’han vist afectades

pel temporal són els pilons, les
plataformes de formigó armat,
les bigues de formigó i la torre de
senyalització.

EL COL·LECTOR, REPARAT
L’altra infraestructura que es va
endur la pitjor part del temporal
és el col·lector de Llevant, que
porta les aigües residuals de Ba-
dalona i Montgat cap a la depu-
radora de Sant Adrià. L’Àrea
Metropolitana de Barcelona
(AMB) ha reparat d’urgència el
col·lector, col·locant una cano-
nada provisional que permet

evitar l’abocament d’aigües re-
siduals al mar. Ara, queda per
veure quina serà la manera de-
finitiva d’arreglar l’estructura
danyada. “Agraïm la celeritat
de l’AMB  però seguirem recla-
mant una solució definitiva que
passa pel trasllat del col·lector”,
diu el regidor de l’Àmbit Bada-
lona Sostenible, Àlex Manyas.

Per ara, l’Ajuntament ja ha
desactivat el Pla Municipal d’E-
mergències, un cop s’ha com-
provat que l’aigua ha tornat
als seus indicadors habituals
abans de l’abocament.

El vent va moure lleugerament l’estructura del pont. Foto: Cristian López

La rehabilitació del pont del
Petroli costarà 325.000 euros



| 12

línianord.cat 2 febrer 2017

Santa Coloma

POLÍTICA4El primer tinent d’al-
caldessa i portaveu del govern
municipal, Esteve Serrano, ja ha
estat nomenat primer secretari de
la federació del PSC al Barcelonès
Nord. Tot i que Serrano no va ac-
cedir al càrrec oficialment fins al
dissabte, ja era un fet que seria ell
qui agafaria el relleu de Jordi Se-
rra, exalcalde de Badalona i no-
menat recentment conseller a
Aigües de Barcelona.

Després que la de Serrano
fos l’única candidatura per aspi-
rar al càrrec, el sisè Congrés de la
federació comarcal celebrat dis-
sabte a Sant Adrià va votar gairebé
de forma unànime el primer ti-
nent d’alcaldia colomenc com a
nou màxim representant socia-
lista al Barcelonès Nord. “El rep-
te és coordinar millor les políti-
ques entre les agrupacions de la
comarca”, explica en declara-
cions a Línia Nord. Serrano tam-
bé insisteix en la seva voluntat de
dotar la federació de participació.

“Farem consells oberts amb els
veïns per debatre qüestions que
preocupen la ciutadania”, diu,
alhora que reclama entomar les
banderes municipalistes i de po-
lítiques socials que “han caracte-
ritzat sempre” el PSC.

D’altra banda, el batlle adria-
nenc, Joan Callau, serà el presi-
dent de la federació, mentre que

el regidor del PSC a Badalona, Ru-
bén Guijarro, serà el secretari
d’organització.

La nova executiva de la fede-
ració estarà integrada per 29
membres, vuit dels quals són de
l’agrupació de Santa Coloma. En-
tre ells hi ha Mireia González i Jor-
di Mas, companys de Serrano a
l’executiu de Núria Parlon.

Esteve Serrano, al congrés de dissabte a Sant Adrià. Foto: PSC

Esteve Serrano ja pilota la
federació del PSC a la comarca

» El portaveu del govern municipal va ser escollit al congrés comarcal
» Mireia González i Jordi Mas formaran part de l’executiva de Serrano

Quatre mesos d’obres a
l’estació de metro de Fondo

TRANSPORT4Durant els prò-
xims quatre mesos l’accés de
l’estació de metro de Fondo si-
tuat a la rambla del Fondo, can-
tonada amb el carrer de Bee-
thoven, estarà tancat per obres.

Des del 31 de gener s’hi estan
realitzant obres de condiciona-
ment de la infraestructura a cà-
rrec de l’empresa pública Trans-
ports Metropolitans de Barce-
lona (TMB).

En aquest sentit, durant els
pròxims quatre mesos els usua-
ris que entrin o surtin de l’esta-
ció ho hauran de fer a través de

la segona boca de l’estació, si-
tuada també a la rambla del
Fondo, a la cantonada amb el ca-
rrer de Sicília.

D’altra banda, tot i el desen-
volupament de les obres, segui-
rà disponible l’accés a l’estació
mitjançant l’ascensor que con-
necta el carrer amb el vestíbul i
l’andana.

Les obres a l’estació de Fon-
do s’emmarquen en els treballs
de millora que TMB està duent
a terme a diferents estacions de
metro com Universitat, Besòs
Mar o Paral·lel.

Salut pública | Desfibril·ladors als equipaments municipals
El Ple municipal, celebrat el 30 de gener, va aprovar una moció de Ciutadans, PP i el PSC per

instal·lar desfibril·ladors a tots els equipaments municipals de la ciutat. En aquest sentit, el Ple
colomenc s’ha compromès a instal·lar-los en els equipaments considerats de pública  concu-

rrència i a ampliar la formació en primers auxilis a escoles, associacions i personal municipal. 

SOLIDARITAT4Santa Coloma
s’ha compromès a acollir població
refugiada en trànsit per Europa a
causa dels conflictes armats a l’al-
tra banda del Mediterrani. Una
decisió, de moment més simbòli-
ca que efectiva, que el Ple va
prendre després d’aprovar la mo-
ció presentada per Som Gramenet
i ICV-EUiA -a instàncies de la Co-
missió Antifeixista 27 de gener-
que demanava a l’Ajuntament
adherir-se a la campanya Casa
Nostra és Casa Vostra. Es tracta

d’una iniciativa de la societat civil
que exigeix a les administracions
l’acollida de persones refugiades
i que en les pròximes setmanes or-
ganitzarà dos actes massius. El pri-
mer, el dissabte 11 de febrer amb
un concert al Palau Sant Jordi. El
segon, una manifestació a Barce-
lona el dia 18 a la qual s’espera que
hi vagin centenars de milers de
persones.

Per ara, la campanya ha reco-
llit milers de suports de persones
a títol individual, col·lectius, or-

ganitzacions polítiques, associa-
cions culturals, sindicats, ONGs o
empreses del sector cultural, amb
l’objectiu de denunciar la situació
que viuen les persones refugiades
i migrants arribades a Europa.

Ara l’Ajuntament facilitarà es-
pais al carrer i en equipaments
municipals per recollir signatures
d’adhesió a la campanya.

La moció va ser aprovada
amb els vots de Som i ICV-EUiA,
a més dels del PSC i Ciutadans. El
PP es va abstenir.

La ciutat, casa de tots
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MÚSICA4Les Dames del Blues &
The Rythm Combo i Oneida Ja-
mes. Aquestes són les dues prin-
cipals caps de cartell del quart Fes-
tival de Blues de Santa Coloma, or-
ganitzat per Santako Blues i que
comença diumenge a l’Isalba Cafè
amb l’actuació de Bcn Bluegrass
Trio. Enguany,  les dones seran les
protagonistes.

Diumenge a les vuit del vespre
el trio integrat per Maribel Rive-
ro, Lluís Gómez i Miguel Talave-
ra presentarà el seu últim disc en
una actuació que servirà per es-
calfar motors de cara al primer plat
fort del festival, que arribarà el 10
de febrer a l’Auditori Can Roig i To-
rres amb el concert de Les Dames
del Blues & The Rythm Combo. La
música no només serà protago-
nista a  l’escenari de l’auditori, sinó
també al vestíbul. I és que com a
aperitiu de l’actuació principal,
Big Mama & Sister Marion dona-
ran la benvinguda al públic a l’en-
trada del recinte.

DE FORA I DE CASA
Els concerts del dia 10 marcaran
l’inici d’un cap de setmana -el se-
gon de febrer-  durant el qual la
ciutat respirarà blues.

El dissabte 11, Oneida James
aterrarà amb la seva banda a
l’auditori, acompanyada de la

Short Fuse Swamp Blues & Jack
Bourke. 

La baixista Oneida James és
una referència del blues a nivell in-
ternacional i ha tocat amb la lle-
genda del blues i rock  anglès Joe
Cocker durant els darrers quinze
anys de la carrera del músic, mort
el 2014.

D’altra banda, James ha col·la-
borat amb altres músics de renom
com LennyKravitz, Ziggy Marley,
Cypress Hill o Euge Groove. En
aquesta ocasió, James comparti-
rà escenari el músic local Marco
Garrido. A més, aquell dia es re-

petirà el format de programar ac-
tuacions a l’escenari i al vestíbul,
que el diumenge 11 estarà ocupat
per Mr. Sixty.

Un cop el públic hagi gaudit
dels concerts de referents locals i
internacionals del blues, el festival
posarà la cirereta amb una confe-
rència musicada el 12 de febrer a
Ca la Sisqueta. Manuel López Poy
presentarà la xerrada Pioneres
afroamericanes i dames del blues,
mentre que Sister Marion hi po-
sarà la veu i la música.

Tot està a punt, doncs, perquè
la ciutat torni a ser capital del blues.

Oneida James és una de les caps de cartell. Foto: Oneida James

Santa Coloma, capital 
del blues amb nom de dona

ANTIFRANQUISME4El docu-
mental Els santuaris de l’anti-
franquisme, emès dimarts dins
l’espai Sense Ficció de TV3, va
recordar la lluita de l’exalcalde
colomenc Lluís Hernández i de
Jaume P, Sayrach, guanyador
del Premi Ciutat de Santa Colo-
ma 2016.

El documental és una pro-
ducció de la Fundació Periodisme
Plural  i aborda la lluita antifran-
quista protagonitzada per monges
i capellans catalans durant els
anys 60 i 70. El documental fa un
repàs de la lluita contra la dicta-
dura que es va desenvolupar des
de les parròquies, com va ser el cas
de Santa Coloma de Gramenet, i
des de diverses organitzacions
comunistes arreu del territori.

De fet, Hernández és una ico-
na d’aquesta lluita antifeixista i
per això va rebre el sobrenom de
Capellà Roig. El sacerdot va par-
ticipar en diversos moviments
veïnals a la ciutat i posteriorment
va ser el primer alcalde de l’era
democràtica, primer amb el
PSUC i després amb Iniciativa
per Catalunya. Precisament, en el
seu primer govern, Hernández
comptava amb Sayrach com a re-
gidor d’Urbanisme. Tots dos han
tingut trajectòries paral·leles,
dins i fora de les institucions.

Un documental de
TV3 recorda la lluita
de Lluís Hernández

‘La cena de los
idiotas’ arriba 
a La Colmena

TEATRE4Si hi ha alguna comèdia
teatral contemporània que s’hagi
guanyat a pols el qualificatiu de
“clàssic”, aquesta és sens dubte El
sopar dels idiotes. Tant pel que fa
a la quantitat d’obres que s’han ins-
pirat en aquest text, com pel gran
nombre d’adaptacions que s’han
fet a partir de la idea original de
Francis Veber.

L’última, la que ha dut a terme
el grup de teatre de La Colmena,
que el dissabte 11 de febrer estre-
na La cena de los idiotas, dirigida
pels responsables artístics de l’en-
titat, Joan Fernàndez i Andreu Ba-
nús. El repartiment l’integren els
actors Joan Pere Calvo, Pep Es-
parrac, Alba Martínez, David Mo-
reno, Marcos Moreno, Óscar Mo-
reno i Noelia Oliver. L’argument,
el de sempre. Un grup d’amics es
reuneix per sopar cada dimecres
i cada un d’ells s’hi ha de presen-
tar acompanyat d’un idiota.
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Bri d’esperança per als veïns con-
traris al crematori projectat al ba-
rri de la Catalana. Fonts del Con-
sell Comarcal del Barcelonès han
assegurat en declaracions a Línia
Nordque aquesta administració és
optimista amb la possibilitat de ti-
rar enrere l’equipament, que for-
maria part del nou tanatori. “Po-
dem trobar alguna solució, però les
converses encara no tenen el grau
de maduresa suficient”, assenya-
len les mateixes fonts. “Treba-
llem en el sentit que marca la
moció aprovada al Ple municipal
al maig”, afegeixen. És a dir, el
Consell Comarcal treballa per dei-
xar sense efecte la clàusula con-
tractual que inclou el forn en el
projecte de tanatori.

Cal recordar que, si bé l’em-
presa Tanatori del Litoral va ad-

quirir els terrenys a través d’una
subhasta, l’Ajuntament encara no
ha entregat les llicències necessà-
ries per construir el complex i
desenvolupar la seva activitat.

Les mateixes fonts assenyalen
que el Consell Comarcal vol asse-
gurar fer factible el servei de ta-
natori, que consideren d’un “efec-
te social important”. Al mateix
temps, discrepen de les conse-

qüències mediambientals que tin-
dria el forn segons Stop Crematori,
però confien arribar a un acord
amb Tanatori del Litoral que
“acontenti” la plataforma.

Precisament, dilluns la plata-
forma va convocar una nova cas-
solada de rebuig al crematori a la
plaça de la Vila -abans que co-
mencés el Ple municipal- a la qual
hi van participar desenes de veïns.

Stop Crematori va convocar dilluns una nova cassolada. Foto: Stop Crematori

“Optimisme” del Consell
Comarcal per frenar el crematori
» Fonts del consell veuen possibilitats de tirar enrere l’equipament
» Les converses tot just comencen i no hi ha proposta alternativa 

El Santa Palma Handmade
Market s’estrena dissabte

CULTURA4El carrer Dolores Ibá-
rruri Pasionaria acollirà dissabte
la primera edició del Santa Palma
Handmade Market. Es tracta d’u-
na iniciativa de Rudy Alvarado i
Ar-Co Working amb la qual col·la-
bora l’Ajuntament i que vol crear
a la ciutat un espai “popular i
multidisciplinari que fomenti la
cultura, la creativitat i la diversió
per a tota la família”, en paraules
dels seus impulsors.

El mercat obrirà a les onze del
matí i acabarà a les vuit del vespre

i comptarà amb més de deu ac-
tuacions musicals, experiències
d’economia col·laborativa, esport
urbà i food trucks amb les últimes
tendències gastronòmiques. Tot
plegat, amb l’objectiu de captar el
públic familiar.

El principal reclam del Santa
Palma és l’anomenat “esperit
handmade”, o traduït, l’essència de
tot allò fet a mà. En aquest sentit,
els visitants hi podran trobar pro-
ductes artesans de roba, caçat, cuir,
plateria i dissenys exclusius.

MEDI AMBIENT4Sant Adrià ha
fet un pas endavant en la protecció
de la desembocadura del Besòs. Di-
lluns el Ple municipal va aprovar per
unanimitat una moció presentada
per ERC que instava a declarar el fi-
nal del riu zona humida. Concre-
tament, la proposta demanava a l’A-
juntament que sol·licités a la Ge-
neralitat sumar la desembocadura
a les 2.977 zones humides que ja hi
ha actualment a Catalunya. La
consideració de zona humida s’a-
torga a diverses zones naturals

amb l’objectiu de protegir-les, ja si-
gui pel seu interès biològic, hidro-
lògic o de funcionalitat ecològica.

Els republicans han presentat
la moció coincidint amb el Dia
Mundial de les zones humides, que
se celebra avui. L’objectiu de la
proposta és garantir la protecció de
l’entorn natural de la desembo-
cadura i el delta del Besòs.

ESCOLES BRESSOL
D’altra banda, el Ple municipal
també va aprovar una moció pre-

sentada per Sant Adrià en Comú
que demanava a l’Ajuntament
estudiar la possibilitat d’organit-
zar servei d’escola bressol públi-
ca municipal a l’estiu.

A més, el Ple va aprovar
una pròrroga del conveni per la
gestió, el manteniment i la con-
servació del Parc Fluvial del
Besòs i una moció d’ICV-EUiA
que insta l’Ajuntament a recu-
perar les piscines municipals
descobertes, destinades anys
enrere a l’oci nocturn.

La Catalana | Aturen la tala d’arbres
L’Ajuntament ha anunciat a través d’un comunicat l’aturada de la tala d’arbres al barri

de la Catalana. El consistori assegura que la tala estava prevista dins les obres d’urbanit-
zació del barri i argumenta que els arbres no podien ser trasplantats. El govern munici-

pal també assegura que el barri no perdrà arbres i aviat convocarà els veïns a una reunió.

La desembocadura, més protegida

Andreu Merino
SANT ADRIÀ
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Montgat

DIMISSIÓ4Tiana s’ha convertit en
escenari imprevist de l’actualitat
política catalana. Divendres l’es-
criptora i activista Liz Castro va
presentar al Casal el seu últim lli-
bre Molts granets de sorra: un lli-
bre d’idees per canviar el món,
provades a Catalunya. Aparent-
ment, una xerrada més, tot i que
vist amb perspectiva s’ha con-
vertit en el darrer acte públic de
Castro com a membre del secre-
tariat nacional de l’Assemblea
Nacional Catalana (ANC).

Poc menys de 48 hores des-
prés de la presentació a Tiana, l’es-
criptora anunciava a través del seu
compte de Twitter la seva dimis-
sió del càrrec. “Vull tornar a les ba-
ses, a picar pedra, tornar a treba-
llar de ple a la meva sectorial de
Traductors i Intèrprets”, va dir.
“Tinc tres o quatre llibres a mig fer
que crec que podrien ser útils a ni-
vell estatal i internacional per la
nostra causa”, afegia. En aquest
sentit, Castro vol donar continuï-
tat a la feina feta amb el llibre pre-
sentat a Tiana, un recull d’actes de

diferent tipus que s’han fet a Ca-
talunya els darrers anys per part
de les entitats sobiranistes i els mo-
viments socials favorables a la
independència. 

Sigui com sigui, Castro conti-
nuarà militant a l’ANC, però ho
farà des de fora del secretariat, el

màxim òrgan de decisió. L’es-
criptora ha estat dues vegades la
candidata més votada a les elec-
cions per escollir el secretariat de
l’entitat, la darrera el maig de
2016. Tot i això, la decisió dels mi-
litants no ha estat ratificada en cap
ocasió per part del secretariat.

Castro, en una imatge d’arxiu. Foto: Arxiu

Liz Castro fa a Tiana l’últim acte
com a alta representant de l’ANC

Lectura |‘Club du livre’
Avui a les set de la tarda la Biblioteca Can Baratau organitza una nova sessió del Club du livre,
el club de lectura en francès. En aquesta ocasió, els participants comentaran el llibre Suite
française, d’Irène Némirovsky. La novel·la va guanyar el 2004 el Premi Renaudot. La història
explica l’ocupació nazi de l’estat francès i la seva autora, d’origen jueu, va morir a Auschwitz.

Sala Pau Casals | Clàusules terra i despeses hipotecàries
Dimarts 7 de febrer a les set de la tarda las Sala Pau Casals acollirà una xerrada so-
bre les clàusules terra i les despeses hipotecàries. L’acte està organitzat per l’asso-
ciació de consumidors Adicae, dedicada a la divulgació d’informació financera útil

per lluitar contra els abusos de la banca i les entitats financeres de l’estat espanyol.

Tiana

Primers assajos per a la 
tercera edició del Canicros

ESDEVENIMENT4Diumenge 12
de febrer Tiana acollirà la terce-
ra edició del Canicros 9 Pins,
una cursa esportiva de 9 kilòme-
tres i més de 300 metres de des-
nivell amb sortida i arribada al
restaurant Mas Blanc. El canicros
és una pràctica esportiva de re-
cent implantació a Catalunya en
què els corredors que hi partici-
pen completen una ruta acom-
panyats i ajudats del seu gos.

El passat cap de setmana els
organitzadors de la prova van
programar un assaig previ amb
diversos corredors per reconèixer
el circuit i preparar-se físicament
per a la prova.

Tot plegat, amb l’objectiu de
reunir més participants, després
que l’any passat el nombre de co-
rredors apuntats al Canicros 9
Pins va baixar respecte dels ins-
crits en la primera edició.

El litoral de Montgat podria can-
viar ben aviat de paisatge. La
Fundació Montcelimar -depen-
dent de la Universitat de Barcelo-
na (UB) i de la qual en forma part
l’Ajuntament- ha projectat una es-
cola de surf de 48.500 m2 que s’u-
bicaria al Pla de Montgat. Con-
cretament, a l’espai delimitat per
l’escola Hamelin-Laie al nord, per
la Nacional II al sud, pel carrer
Carmen Amaya a l’oest i per l’en-
llaç a la C-32 a l’est. Avui a les set
de la tarda, la UB presentarà pú-
blicament el projecte a la Sala
Pau Casals amb els responsables
de Wavegarden BCN, l’empresa
que gestionaria el complex després
d’haver guanyat el concurs d’ad-
judicació de la fundació.

Inicialment el procés de licita-
ció s’havia d’iniciar a l’octubre, però
Montcelimar el va posposar dos
mesos. La intenció de la fundació
de la UB és llogar els terrenys per
un termini de 40 anys i estava pre-
vist que l’arrendament comencés
el pròxim 1 d’agost. L’ajornament
del procés de licitació, però, pot fer
variar aquesta data.

Sigui com sigui, ara tot depèn
de l’Ajuntament. El govern mu-
nicipal encara no ha entregat
les llicències d’activitats i cons-
trucció necessàries per desenvo-
lupar el projecte i la decisió hau-
rà de passar pel Ple municipal.
En declaracions a aquesta pu-
blicació, l’alcaldessa Rosa Fun-
tané assegura que donaran llum
verda al macroequipament si
poden assegurar que no suposa-
rà “cap molèstia” per als veïns.
“No volem repetir els errors co-
mesos en altres equipaments lú-

dics”, diu Funtané, que admet
que veu el projecte amb “bons
ulls”. “Generarà llocs de feina i
atraurà el turisme esportiu”, ar-
gumenta.

L’escola oferiria classes amb
material propi o llogat, acolliria
campionats oficials i incorporaria
una llacuna de 15.000 m3 d’aigua
amb una màquina generadora
d’onades. L’entrada a la llacuna se-
ria de pagament, mentre que l’ac-

cés a la botiga i als restaurants que
també hi ha projectats al recinte se-
ria lliure. El lloguer que Wave-
garden pagaria a la fundació Mont-
celimar seria de 100.000 euros el
primer any i de 160.000 a partir
del segon.

PROJECTE ENLLESTIT
La versió del projecte que es pre-
sentarà avui als veïns serà pràcti-
cament la definitiva en la majoria

de les àrees del recinte, segons ex-
plica Funtané. “L’espai destinat a
l’aigua, per exemple, no es podria
modificar”, diu.

L’alcaldessa assegura que el
projecte no danyaria el corredor
biològic del Pla de Montgat, però
diverses associacions ecologistes ja
van criticar el 2013 la construcció
del Pàdel Montgat en una zona
pròxima a la que acolliria el Wa-
vegarden Barcelona-Montgat.

48.500 metres quadrats de surf
» Avui es presenta el projecte Wavegarden Barcelona-Montgat, una escola de surf amb botiga i restaurants

»  Els terrenys són propietat de la UB i l’Ajuntament ha de decidir si concedeix les llicències per fer-lo

Una projecció de com seria el macrocomplex. Foto: Wavegarden

Andreu Merino
MONTGAT
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Comarca

REIVINDICACIÓ4Centenars de
veïns del Barcelonès Nord es van
aplegar ahir a Badalona per exigir
a les companyies elèctriques, prin-
cipalment a Endesa, que garan-
teixi el subministrament de llum
a la comarca. Concretament en ba-
rris com Sant Roc, a Badalona, o
el Raval, Can Mariner i Santa
Rosa a Santa Coloma, que en les
darreres setmanes han patit apa-
gades reiteradament.

El malestar per aquesta situa-
ció fa mesos que s’arrossega i el 26
de gener desenes de veïns de Sant
Roc van sortir al carrer per alçar la
veu contra els talls de llum, després
d’una apagada al carrer Alfons XII.
L’endemà, l’alcaldessa de Bada-
lona, Dolors Sabater, assegurava
que l’Ajuntament es plantejava
deixar de pagar factures a les em-
preses de subministrament com a
eina de pressió davant d’aquesta si-
tuació. Com ja va avançar Línia
Nord, l’executiu de Sabater tam-
bé es planteja sancionar les em-
preses subministradores si no ga-

ranteixen el subministrament a
tots els barris de la ciutat. “Estem
passant una onada de fred sense
que les companyies hagin posat so-
lució i els veïns i les veïnes se-
gueixen patint talls, cosa que és in-
tolerable”, considera la batllessa.

Mentrestant, Endesa nega
rotundament que la instal·lació
elèctrica estigui en mal estat i as-
segura que els talls es produeixen
per altres raons, tot i que no les
especifica.

Per la seva banda, Santa Co-
loma va aprovar al Ple de dilluns
una moció contra les “pràcti-
ques abusives” del sector elèctric,
presentada pel PSC. El govern
municipal de Núria Parlon de-
nuncia que des del 2008 les ta-
rifes han pujat un 73% i en l’úl-
tim mig any un 25%. Amb aquest
context, el Ple va aprovar instar
el govern estatal a reduir l’IVA de
la factura elèctrica, així com a
acabar amb el sistema de sub-
hasta actual, a través del qual es
fixen els preus de l’electricitat.

“RESPONSABILITAT MUNICIPAL”
L’aprovació de la moció va provo-
car un nou xoc entre govern i
oposició. I és que Som i ICV-EUiA
havien plantejat una altra moció en
què demanaven fer una auditoria
municipal i estudiar un canvi de
model energètic, ja sigui amb un
operador municipal o altres me-

canismes.  Els dos grups també de-
manaven que l’Ajuntament s’ad-
herís a una cooperativa energèti-
ca i que el consistori sancioni les
empreses de subministrament
“que no actuïn contra la pobresa
energètica”.

A més, exigien deixar de pagar
a les energètiques que no garan-

teixin el subministrament a tota la
ciutat. 

La proposta va ser rebutjada
pel PSC i el PP, mentre que C’s es
va abstenir.  Som ho interpreta
com una voluntat per part del con-
sistori de “tirar pilotes fora”. “Cal
compromís i acció directa amb els
mitjans disponibles”, diuen.

No volen viure a les fosques
» Centenars de veïns de la comarca es manifesten a Badalona per exigir el cessament dels talls de llum

» Sant Roc (Badalona) o el Raval, Can Mariner i Santa Rosa (Santa Coloma) han patit apagades

Una imatge de la concentració d’ahir a Badalona. Foto: Twitter

Participació | Col·laboració entre municipis
Badalona és una de les sis ciutats que han firmat un conveni amb l’Ajuntament de Barcelona i la Dipu-
tació per compartir la plataforma Decidim.Barcelona. “Aquesta plataforma és la primera pedra per en-
tendre una nova democràcia”, considera el tercer tinent d’alcaldia badaloní, Jose Téllez. Decidim.Bar-
celona és una eina a través de la qual es poden impulsar diversos processos participatius digitalment.
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Comerç

L’ACI Santa Coloma dóna 3.000
euros contra la malaltia de Dent
SANTA COLOMA4L’Agrupació
del Comerç i la Indústria de
Santa Coloma (ACI) va donar fa
uns dies un xec per valor de
3.000 euros a Asdent, una fun-
dació que recapta fons per llui-
tar contra la malaltia de Dent,
una patologia rara, d’origen ge-
nètic i que afecta als ronyons. 

Els diners formen part de la
recaptació que l’ACI va fer du-
rant el Festival Holi de l’Open
Night del passat mes de juny, el
qual recorden com a “merave-
llós”. Es tracta d’una iniciativa

solidària que ha estrenat l’asso-
ciació aquest any, ja que fins el
passat mes de juny no havien ce-
lebrat cap espectacle similar al
Holi, una festa de colors d’ins-
piració índia. 

Per altra banda, l’associa-
ció està ara ultimant els detalls
de la seva assemblea general,
que tindrà lloc el pròxim dijous
dia 23 de febrer. Allà es debatrà
per aprovar la proposta de ca-
lendari d’activitats per als prò-
xims mesos, la qual té un im-
portant vessant cultural. 

Campanya | Montgat i Tiana regalen vals de compra entre els clients
L’Associació de Comerços i Serveis de Montgat (ACISM) i l’Associació de Comerciants i Serveis 

Tianencs (ACIST) han anat sortejant al llarg de gener els vals de compra de les seves respectives campanyes.
Per una banda, l’ACISM ha lliurat els sis premis de la promoció Comprar a Montgat té premi, i els 250 

euros en vals de compra del Talonari de l’Associació. L’ACIST ho ha fet en el marc del Compra i Guanya.  

BADALONA4La fins ara presi-
denta del patronat de la Funda-
ció Badalona Capaç, l’exalcal-
dessa Maite Arqué, va presentar
divendres la seva dimissió al
càrrec per desavinences amb el
govern municipal. “És un pas
que he fet per coherència”, de-
fensa Arqué a Línia Nord, ja que
les discrepàncies amb el consis-
tori respecte del projecte de nou
centre ocupacional de l’entitat
han anat creixent de to en els úl-
tims mesos. 

Un desacord que va verbalit-
zar el tinent d’alcalde i regidor de
Comerç, Àlex Mañas, al Ple de di-
marts. “El diàleg entre aquest go-
vern i la Fundació Badalona Ca-
paç està trencat, hi ha manca de
confiança”, va assegurar l’eco-
socialista durant el debat de la
tercera moció que es presentava
en suport a la fundació, en aquest
cas per part del PP. El portaveu
popular, Juan Fernández, va
instar el govern municipal a por-
tar de manera immediata al Ple
l’aprovació final del projecte de
Morera, que preveu dos Merca-

dona més a la ciutat. Una pro-
posta que va prosperar amb els
vots de PP, PSC, CiU i C’s, l’abs-
tenció d’ERC i el posicionament
en contra de Guanyem i ICV-
EUiA. Tot i així, l’avinentesa po-
lítica convida a pensar que el go-
vern no en farà cas.

Arqué, tanmateix, explica
que seguirà col·laborant amb la
fundació des de fora. L’exalcal-
dessa també recorda que havia
posat el seu càrrec a disposició
municipal abans. I és que Arqué
forma part dels tres càrrecs del
patronat –dels nou que hi ha–

que van ser escollits en el seu
moment per l’Ajuntament. 

La seva dimissió arriba poc
després que el govern municipal
reiterés la seva aposta per l’al-
ternativa de Montigalà, la qual
deixaria Mercadona fora de joc.
Ho va fer en una presentació al
Museu fa una setmana. L’únic
representant municipal que va
admetre que l’opció de Monti-
galà és complicada de tirar en-
davant –atesa l’oposició de veïns
i fundació– va ser el tinent d’al-
calde de Badalona Habitable,
el republicà Oriol Lladó. 

Arqué dimiteix de BDN Capaç
per desavinences amb l’alcaldia
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BADALONA4Partit exigent. El
Divina Joventut afrontarà diu-
menge al migdia la visita a la pis-
ta del segon classificat, l’Iberostar
Tenerife, la gran sorpresa de la
competició fins ara. Els de Txus Vi-
dorreta (on juga l’ex verd-i-negre
Ferran Bassas) presenten un ba-
lanç de 14 victòries i 4 derrotes en
18 partits, només superats pel lí-
der, el Reial Madrid.

Miralles i Nogués continuaran
sent baixa per a Diego Ocampo
(l’aler va patir primer molèsties a
la zona lumbar i ara té una lesió a
l’adductor que el tindrà fora de les
pistes unes 5 setmanes), que tor-
narà a completar la convocatòria
amb joves de l’equip júnior.

L’equip ja té un partit d’avan-
tatge respecte del descens i bus-
carà continuar allunyant-se de
les dues darreres posicions.

NOVA VICTÒRIA A L’OLÍMPIC
Tot plegat, després que un últim
quart excel·lent portés l’equip a

aconseguir la cinquena victòria del
curs diumenge passat contra l’An-
dorra (74-59).

Més enllà del resultat, l’afició
es va quedar amb un nom propi,
el de Nenad Dimitrijevic, el jove
base macedoni de l’equip júnior
que va fer la seva millor actuació
amb el primer equip amb 9 punts,
5 assistències i 6 rebots en 18 mi-
nuts. Un altre júnior, Pol Molins,

es va vestir de curt, però no va
arribar a jugar.

L’equip va haver de patir de va-
lent per derrotar els de Joan Pe-
ñarroya. Després de tres quarts
tremendament igualats (53-50 al
final del tercer període), l’equip va
esmicolar els del Principat en un
darrer període en el qual Dimitri-
jevic va posar la màgia i Bogda-
novic l’encert des del triple.

El jove Dimitrijevic va ser un dels protagonistes de l’últim partit. Foto: CJB

El Divina Joventut visita la difícil
pista de l’Iberostar Tenerife

» Els canaris són segons amb un balanç de 14 victòries i 4 derrotes
» La Penya fa un cop sobre la taula i derrota el Morabanc Andorra

Els Globetrotters portaran 
la seva màgia a Badalona

BADALONA4Els Globetrotters
tornen a la ciutat. A finals de la
setmana passada, l’equip de
Harlem va anunciar les dates de
la seva nova gira mundial, que
portaran els novaiorquesos a
l’Olímpic de Badalona el pròxim
dia 12 de maig (gairebé un any
després de la seva darrera visi-
ta, que va ser el 20 de maig de
l’any passat).

La franquícia, que té 91 anys
d’història, repetirà gira per l’estat
espanyol, però a Catalunya només
s’aturarà a Badalona. La resta de
ciutats on els Globies desplegaran

tota la seva màgia seran Alacant,
la Corunya, Saragossa i Madrid.

Els novaiorquesos saltaran a
la pista amb les seves grans es-
trelles Big Easy Lofton, Thunder
Law, Cheese Chisholm o TNT
Maddox, per oferir un show per
a tots els públics amb la seva ca-
racterística mescla d’humor i les
acrobàcies, esmaixades i cistelles
més espectaculars del bàsquet. I
com és habitual des de l’any pas-
sat, els World All Stars seran els
encarregats d’intentar que l’e-
quip de Harlem no aconsegueixi
una nova victòria.

L’UBSA veu com l’Igualada
trenca la seva bona ratxa

SANT ADRIÀ4No va poder ser.
La bona ratxa de tres victòries
consecutives de l’UBSA va arri-
bar a la seva fi dissabte passat
contra l’Igualada (84-88).

Fidels al seu estil basat en l’a-
notació, els homes de Mario
Lousame van començar a im-
primir un ritme ràpid al partit,
però els de l’Anoia no es van dei-
xar impressionar i van respon-
dre amb un gran encert des del
triple als primers minuts. L’in-
tercanvi de cistelles dels dos
primers períodes es va tancar
amb un 39-43.

L’UBSA va aconseguir cap-
girar el resultat al comença-
ment del tercer quart, però els vi-
sitants van mantenir la seva fia-
bilitat i seguien dominant quan
començava el darrer període.
L’equip mantenia intactes les
seves opcions de remuntar, però
va pagar cara l’expulsió de Mar-
cos Morales, que va rebre dues
tècniques en pocs segons. 

Els adrianencs, sisens, vol-
dran recuperar el camí de la
victòria demà passat, quan visi-
taran la pista del segon classifi-
cat, el Pardinyes de Lleida.

L’Snatt’s es col·lapsa i perd
a casa contra el Cortegada

SANT ADRIÀ4Partit per oblidar.
L’Snatt’s Sant Adrià va mostrar la
seva cara menys habitual dissab-
te passat al Ricart i va pagar la seva
manca d’encert amb una derrota
contra el Cortegada (42-54).

Les gallegues van apuntar-se
els dos primers parcials, però va
ser en el segon (en el qual les de
Jordi Vizcaíno només van anotar
quatre punts) on es va escapar el
partit. Les visitants van marxar al
descans amb una renda de 21

punts (16-37) que les liles ja no
podrien remuntar.

L’equip, però, va treure l’or-
gull, especialment en la recta fi-
nal del partit, però els mals per-
centatges en tirs de dos punts (15
de 45, un 33%) i sobretot des del
perímetre (4 de 30, un 13%), va
condemnar l’equip.

Malgrat aquesta derrota, les
adrianenques segueixen sego-
nes i diumenge a la tarda visita-
ran la pista de l’Ibaizabal.

Barcelonès Nord | El Sant Josep continua intractable a la lliga
Passen les jornades i el Sant Josep no afluixa. Els badalonins van fer un recital a la pista del quart,

l’Artés (68-88) i continuen liderant la lliga amb dues victòries més que el Vic. La victòria del conjunt
groc, però, va ser l’única nota positiva per als equips de la comarca en la darrera jornada, ja que el

Santa Coloma va perdre a Sabadell (82-70) i el Badalonès no va poder guanyar a Girona (73-68).
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BADALONA4L’espera ha valgut
la pena. Després d’anys d’insis-
tència i un cop signat un conve-
ni que va donar maldecaps a
tota la ciutat, el CF Badalona va
poder estrenar el nou Municipal
diumenge passat. L’afició no va
fallar, va omplir per primer cop
les graderies del camp i l’equip va
correspondre derrotant l’Espan-
yol B gràcies a un gol  d’Iván Agu-
do (1-0), en un dia que ja és part de
la història del club i de la ciutat.

Joves i grans, fills, pares i avis
no van voler perdre’s els primers
90 minuts a la nova casa del Bada.
La tarda va començar amb un
minut de silenci, un moment que
volia recordar i homenatjar tothom
que va lluitar i treballar per fer re-
alitat l’objectiu de tenir un camp
digne d’un equip de Segona B.

Però un cop la pilota va co-
mençar a rodar, el protagonisme
va ser per als 11 homes que Ma-
nolo González va triar per a la po-
sada de llarg. L’equip va recupe-
rar la línia de tres centrals amb dos
carrilers i ben aviat va acostar-se
a la porteria d’Andrés Prieto. Ge-
rard Oliva i Moha van ser els pri-
mers que van advertir de les in-
tencions de l’equip durant els pri-

mers minuts, però el filial blanc-
i-blau va respondre amb un xut de
Soria que va aturar Morales.

Ara bé, quan s’havien jugat 34
minuts el temps es va aturar. Ro-
busté, en una de les seves incur-
sions a l’àrea rival, va ser des-
equilibrat i l’àrbitre Pérez Peraza
va assenyalar el punt de penal. La
responsabilitat de fer el primer gol
al nou estadi va recaure en Iván
Agudo, però el castellonenc no va
fallar i amb una enorme sang fre-
da va enganyar Prieto per inau-
gurar el marcador.

El partit va ser molt menys vis-
tós després del descans. Els esca-
pulats van controlar el partit a la
perfecció, evitant que els homes de
David Gallego tinguessin oportu-
nitats clares. De fet, més enllà d’un
xut potent d’Álex López que Mo-
rales va aturar al minut 61, els pe-
riquitos no van inquietar la por-
teria badalonina, mentre que el
Badalona va tenir dues ocasions
clares per fer el segon, primer
amb una rematada de cap de
Maestre i gairebé al final en un u
contra u de Bruno Vinícius que
Prieto va aturar in extremis quan
l’afició ja cantava el gol.

Després del partit, González va

donar les gràcies als jugadors, a l’a-
fició i al president, Miguel Ángel
Sánchez, i va mostrar-se molt sa-
tisfet “per poder jugar per fi en un
camp en condicions”.

REFORÇOS INVERNALS
Per altra banda, abans-d’ahir, el
dia del tancament del mercat
d’hivern, el club va anunciar que
completa la plantilla amb dos fit-
xatges. El més conegut és el de l’ex-
trem Carlos Calvo (que té expe-
riència a Primera divisió amb el

Xerez) que arriba cedit pel Cadis,
però l’equip també ha signat un re-
forç per al mig del camp: Carlos
Indiano, que va formar-se al plan-
ter de l’Atlético de Madrid i que
arriba del Lleida.

DERROTA PER LA MÍNIMA
Les dues noves incorporacions
han d’ajudar un CF Badalona que
ahir a la tarda va perdre en el par-
tit d’anada dels quarts de final de
la Copa RFEF a Gijón contra el fi-
lial de l’Sporting (2-1).

González va aprofitar el partit
per presentar una alineació amb
una mescla de titulars i suplents,
però l’equip no va poder foradar
la porteria dels asturians. Isma Ce-
rro i Claudio van situar un perillós
2-0 a favor dels locals, però Fran
Grima va donar vida al Badalona
amb un gol al minut 88 rematant
des del segon pal.

Així doncs, el CF Badalona es
jugarà l’accés a les semifinals de la
competició al Municipal dime-
cres de la setmana que ve.

Un dia per a la història
» Un gol d’Iván Agudo dóna la victòria al CF Badalona en el primer partit de l’equip al nou Municipal
» Els escapulats, obligats a remuntar a la Copa Federació després de perdre ahir a la tarda a Gijón

L’afició va poder gaudir de l’estrena de l’estadi en una jornada rodona. Foto: CFB
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DEMÀ 3 DE FEBRER
21:00 Julio Manrique dirigeix i protagonitza amb

Mireia Aixalà i David Selvas un dels textos més
cèlebres del dramaturg David Mamet, Una al-
tra pel·lícula. / Teatre Zorrilla.

DIUMENGE 5 DE FEBRER
19:00 Una de les cites musicals més cèlebres d’a-

questa època de l’any, el Concert d’Hivern, tin-
drà l’actuació de Barcelona Gospel Messen-
ger. / Teatre Sagarra.

DIUMENGE 5 DE FEBRER
20:00 Arrenca la quarta edició del Festival de

Blues de la ciutat. L’estrena del certamen serà
amb la presentació de l’últim disc del Bcn
Bluegrass Trio. / Isalba Cafè.

AVUI 2 DE FEBRER
18:00Aprendre idiomes mai no havia estat tan

fàcil ni tan divertit. Aquesta tarda arriba una
nova sessió del taller per a joves anomenat
Què has de saber en anglès per a viatjar? / Cen-
tre Juvenil Polidor.

DISSABTE 4 DE FEBRER
11:00-20:00 Arriba el primer Santa Palma

Handmade Market, un d’street marketpopular
que vol unir la cultura, la creativitat i la di-
versió. / Carrer Dolores Ibárruri, Pasionaria.

AVUI 2 DE FEBRER
19:00 La Sala Pau Casals de la biblioteca és l’es-

cenari triat per a la presentació del projecte
Wavegarden Montgat-Barcelona de surf. / Sala
Pau Casals.

DILLUNS 6 DE FEBRER
18:00 Ada Cusidó s’encarregarà de la pròxima

sessió de l’Hora del conte amb la narració ano-
menada L’arbre de sucre. Per a majors de 4
anys. / Biblioteca Tirant Lo Blanc.

DEMÀ 3 DE FEBRER
17:00 Ja està tot a punt per a una nova edició

del Club dels Culdolla, la manera més diver-
tida perquè els nens s’iniciïn en el món de la
lectura. / Biblioteca Can Baratau.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

L’associació Adicae s’encarregarà d’a-
questa sessió informativa sobre les
clàusules sòl on resoldran tots els
dubtes que tinguin els assistents. / Sala
Pau Casals.

Arriba una xerrada informativa
sobre les clàusules sòl
Dm. 7 de febrer a les 19:00

Montevideo - Barcelona és un espec-
tacle poètic i musical que fa un viat-
ge entre la Montevideo dels anys 60
i la Barcelona de la dècada dels 80. /
Teatre Sagarra.

‘Montevideo - Barcelona’,
textos i cançons al Sagarra

3 i 4 de febrer a les 21:00

El ‘Club du livre’ repeteix
cita amb la literatura francesa

Avui 2 de febrer a les 19:00

Ja està tot a punt per a l’acte de pre-
sentació del llibre Anticapitalistas en
Podemos. Hi intervindran Laia Facet i
Andreu Coll. / Espai Betúlia.

‘Anticapitalistas en Podemos’
es presenta a l’Espai Betúlia

Demà 3 de febrer a les 19:00

Aquesta tarda arriba una nova edició
del Club du livre, una nova cita amb els
grans clàssics de la literatura en fran-
cès. / Biblioteca Can Baratau.

Badalona serà una de les
seus del mundial d’handbol

BADALONA4Algunes de les mi-
llors jugadores d’handbol del
món seran a Badalona l’any
2021. El Palau Olímpic serà una
de les subseus del Mundial fe-
mení del 2021 que se celebrarà
en un total de sis ciutats de l’es-
tat (Badalona, Barcelona, Gra-
nollers, Tarragona, Lleida i Cas-
telló de la Plana).

Dissabte a la tarda, la Fede-
ració Internacional d’Handbol va

anunciar que la candidatura en
la qual estava inclosa la ciutat
s’havia imposat a la d’Hongria,
de manera que Badalona inicia
el compte enrere cap a la cita,
que es disputarà durant la pri-
mera quinzena de desembre de
l’any 2021.

Aquesta serà la primera ve-
gada que Badalona aculli una
competició internacional d’a-
quest esport.

L’Adrianenc sua de valent
però guanya contra la Roca

SANT ADRIÀ4L’Handbol Adria-
nenc continua sent un bloc molt
fiable fins i tot en els desplaça-
ments més exigents. Els de Pedro
Pérez van donar una lliçó de saber
patir però van aconseguir lligar la
catorzena victòria del curs dissabte
passat a la Roca (22-25).

La primera meitat va tenir
dues parts clarament diferencia-
des, una primera en la qual els lo-
cals es van trobar més còmodes i
van portar la iniciativa, però en els
darrers 5 minuts, un parcial de-
molidor de 0-5 va fer que els liles
marxessin al descans amb una
bona renda (10-15).

Els locals van tenir una tími-
da reacció al començament de la

segona meitat, però l’Adrianenc va
tornar a prendre el control de la si-
tuació i va arribar a tenir un avan-
tatge màxim de sis dianes. Amb el
16-21, però, l’equip es va col·lap-
sar i va encaixar un parcial de cinc
gols com el que havia aconseguit
abans del descans. Tot i això, la re-
acció va arribar a temps i els da-
rrers set minuts van ser un mo-
nòleg de l’equip, que no va deixar
escapar la victòria.  

Demà passat, l’Adrianenc tin-
drà una oportunitat d’or per des-
tacar-se com el segon classificat en
solitari, ja que l’equip rebrà la vi-
sita de l’Handbol Sant Quirze a les
set de la tarda en el millor partit de
la divuitena jornada.

BADALONA4Els millors equips
de futbol americà del continent
passaran per Badalona en els prò-
xims mesos. Passaven pocs minuts
de dos quarts de 8 del vespre de di-
lluns passat quan el club va fer pú-
blica la “gran notícia” que ells ma-
teixos s’havien encarregat d’anar
fent bullir a les xarxes socials.

I és que el primer equip mas-
culí jugarà la Big6 Europe, la mà-
xima competició continental, des-
prés de rebre una invitació per part
de l’EFL. Tot i que el calendari en-
cara no està definit, els d’Óscar Ca-
latayud ja coneixen els seus dos pri-
mers rivals, els Amsterdam Cru-
saders (guanyadors de 18 lligues
neerlandeses i 2 Eurobowls) i el
New Yorker Lions de Brauns-
chweig, el millor equip del seu país
i el campió de les dues darreres edi-
cions de l’Eurobowl.

DINÀMIQUES MOLT DIFERENTS
Però fins que comenci la Big6, el
dia a dia continua sent la lliga. Els
d’Óscar Calatayud han tornar a en-
cetar la competició domèstica amb
bon peu, un fet que no comparteix
el sènior femení.

Tot i que el cap de setmana
passat no hi va haver lliga, els ba-
dalonins han encetat la Serie A
amb dues victòries, la primera
contra els Barberà Rookies (14-35)

i la segona a Badalona Sud el pas-
sat dia 22 contra els Reus Imperials
(54-6). L’equip tornarà  a jugar diu-
menge a les 11 del matí a casa, quan
rebrà els Murcia Cobras.

Per la seva banda, el sènior fe-
mení viu una dinàmica radical-
ment oposada, després d’haver
començat perdent contra les Ro-
okies (76-0) i contra les Terrasa
Reds (14-0). Diumenge a les 3 l’e-
quip rebrà la visita de les Pioners.

POLÈMICA AMB EL CAMP
L’altre gran focus d’actualitat de
l’entitat és la polèmica que s’ha ge-
nerat després d’una piulada de
l’entitat que deia “Encantats que la
ciutat tingui un nou estadi, però que
possiblement no juguem diumen-
ge per falta de pintura (100 euros).

Tela!”. El president de l’entitat,
José Luis Soler, assegura a Línia
Nordque els partits no corren pe-
rill, però que hauran de fer servir
pintura groga per pintar les línies
del camp. “Paguem el lloguer de les
instal·lacions, però després les
subvencions que rebem són insu-
ficients. Ens fa la sensació que per
als equips grans tot són facilitats i
per als petits gens”, explica Soler.

Els Dracs i l’Ajuntament van
mantenir una reunió abans-d’ahir
al migdia per tractar aquest tema,
però Soler assegura que no en va
sortir satisfet. La pròxima trobada
entre el consistori i l’entitat està
prevista per al dia 25.

Fins ara, l’Ajuntament no s’ha
pronunciat al respecte d’aquesta
queixa dels Dracs.

Els Dracs jugaran la Big6 Europe,
la millor competició continental

agenda@comunicacio21.com
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